

## Verslag DVO 5 oktober 2020 Openbaar

|            |   |
|------------|---|
| Datum      | 5 oktober 2020  |
| Tijdstip   | 09.45 – 11.00   |
| Voorzitter | O. van Veldhuizen,  |
| Locatie    | Raadszaal Almelo, Stadhuis  |
| Secretaris | H. Meuleman   |
| Aanwezig   | O. van Veldhuizen, A. Gerritsen, S. Schelberg, J. Joosten, A. Raven, E. Nauta, R. Welten, C. Kroon, W. Haverkamp, H. Broekhuizen, D. Tigchelaar, A. Hofland, J. Pierik, H. Meuleman, E. Klopman, S. Wevers, J. Eshuis, F. Starke, K. Baalman, M. de Roos, B. Lutje Wagelaar, S. Huis in 't Veld |
| Afwezig    | P. Welman, A. Bootsma   |

| NR     | Onderwerp  | Toelichting  | Actie |
|--------|--|--|-------|
| A      | <b>Opening</b>                                   | Dhrn. De Roos en Broekhuizen worden in het bijzonder welkom geheten in dit DVO.  |       |
| B<br>4 | <b>Mededelingen</b><br>Terugkoppeling bezoek CdK | Dhr. Gerritsen geeft een toelichting op het bezoek aan de CdK A. Heidema. Het was een vervolgggesprek samen met portefeuillehouder Ondernijning IJsselland bgm. M. Dadema (Raalte) teneinde de samenwerking tussen beide districten en de provincie op het vlak van ondernijning te versterken, zowel in het veld als beleidsmatig en bestuurlijk. De CdK heeft medewerking vanuit de Provincie toegezegd.<br><br>Er vindt aansluitend een gesprek plaats waarbij de rol van de CdK wordt beschouwd in het kader van ondernijning. De CdK gaat niet over de openbare orde en veiligheid maar wil hier graag een secundaire rol innemen. Ambtelijk zal men verder bij elkaar komen om de afspraken ten aanzien van ondernijning verder uit te werken.<br>Dhr. Welten benoemt de rol van de CdK als Rijksheer. In die hoedanigheid is hij een dankbare partner op veiligheidsvlak. |       |
|        | Openbaar Ministerie                              | Mevr. Brouwer meldt dat naast de nieuwe Hoofd-OvJ in name van mevr. M. Kunst ook een nieuwe plaatsvervangende Hoofd-OvJ zal worden aangesteld.   |       |
| 5      | Ontwikkeling Zorg<br>Veiligheid en Straf         | Dhr. Meuleman benoemt de memo. Hij geeft aan dat een aantal onderwerpen aandacht zullen krijgen op de bestuurdersdag van 5 november a.s. (mocht deze   |       |

| NR     | Onderwerp  | Toelichting   | Actie  |
|--------|--|---|--|
|        |  | <p>doorgang kunnen vinden). Verder zullen deze onderwerpen nader worden besproken in de Stuurgroep Zorg Veiligheid en Straf.</p> <p>Dhr. Welten vraagt aandacht voor de ketenveldnorm. Dit betreft een levensloopregeling en heeft invloed op onder andere het aantal beveiligde bedden. Hij noemt dit een belangrijke sluitsteen binnen het thema Zorg Veiligheid en Straf.</p>  |  |
|        |  | <p>Mevr. Nauta gaf aan dat er in de zomer een uitvraag is gedaan naar mogelijke projecten die gefinancierd zouden kunnen worden vanuit de aanvullende versterkingsgelden. Primair is het de bedoeling om de lopende projecten te kunnen continueren.</p>  |  |
| 6      | Secretaris: Training bestuurlijke Bevoegdheden                               | <p>Volgende maand start een training voor de ambtenaren aangaande bestuurlijke bevoegdheden. Deze kan ook voor de bestuurders worden aangeboden. Binnenkort zal de behoeftevraag geïnventariseerd worden.</p>   | Actie Platform IVZ: inventarisatie behoefte bestuurders tav. training bestuurlijke bevoegdheden. |
| D<br>1 | <p><b>Ter besluitvorming / bespreking</b></p> <p>Jaarwisseling 2020-2021</p> | <p>Dhr. Van Veldhuizen benoemt de bijgevoegde memo en vraagt het DVO hoe de voorbereiding verloopt. Hij benoemt dat meerdere gemeenten als grensgemeenten ongetwijfeld van doen krijgen met vuurwerk uit Duitsland. Daarnaast omschrijft hij de komende jaarwisseling in deze coronatijd als een grote bestuurlijke uitdaging.</p> <p>Dhr. Joosten noemt drie aspecten die aandacht verdienen de komende tijd. Ten eerste het vuurwerkbezit en hoe dit ingeleverd kan worden. Ten tweede hoe voorkomen kan worden dat mensen zich misdragen. Hij adviseert hierin om een landelijke toolkit ten aanzien van communicatie naar Twente toe te halen en deze lokaal in te zetten. Ten derde noemt hij de handhaving. Deze afstemming dient plaats te vinden in de lokale driehoeken.</p> <p>Mevr. Nauta heeft dit thema in haar gemeenteraad besproken waarbij duidelijk werd dat het schieten van carbid doorgang zal vinden en dat er geen vuurwerkshows gehouden worden.</p> <p>Mevr. Tigchelaar vraagt wanneer de omschrijving van de scenario's gereed zijn.</p> <p>Mevr. Kroon vraagt hoe de Duitse autoriteiten met dit thema omgaan.</p> | Actie Platform IVZ: landelijke toolkit tav. communicatie delen in Twente.                        |

| NR | Onderwerp                                  | Toelichting  | Actie   |
|----|--|--|---|
|    |  | <p>Dhr. Hofland omschrijft twee bestuurlijke uitdagingen die hij ziet. Ten eerste het bezit van illegaal buitenlands vuurwerk. Ten tweede vraagt hij zich af hoe de 1,5 meter afstand gewaarborgd kan worden tijdens de jaarwisseling. Dit laatste heeft prioriteit.</p> <p>Mevr. Baalman schetst het politieperspectief. Haar voorkeur gaat uit naar een meerjarenplan ten aanzien van communicatiestrategie. Ten aanzien van de handhaving zet de politie de afgelopen twee jaren in op online-handel. Daarnaast wordt capaciteit ingezet op de opsporing naar zwaar illegaal vuurwerk. De samenwerking tussen boa's-politie wordt lokaal in de driehoeken besproken waaronder lokale hotspots voor vuurwerkoverlast. Ook de politie heeft zorgen ten aanzien van Covid omdat de jeugd de afgelopen periode geen feesten e.d. (uitlaatklep) hebben gehad. De politie zet extra capaciteit in tijdens de jaarwisseling, zo'n 170 personen die extra en flexibel inzetbaar zijn (binnen de gehele eenheid Oost-NL).</p> <p>Dhr. Van Veldhuizen geeft aan dat we sneller stappen moeten maken op dit thema. Vuurwerk dat verboden is moet bijvoorbeeld al eerder dan half november ingeleverd kunnen worden. Hoe eerder dit ingeleverd kan worden hoe beter. Dit kan ook ingezet worden als communicatiemiddel. Daarnaast geeft hij aan dat veel mensen verwachten dat de nieuwe wetgeving gehandhaafd zal worden en dat we helder moeten hebben hoe hiermee om te gaan.</p> <p>Dhr. Meuleman geeft aan dat de crisisorganisatie scenario's omschrijft. In afstemming met dhr. Joosten stelt hij voor om eerst de grote lijnen te omschrijven en deze terug te leggen bij de gemeenten en aansluitend deze te gaan verfijnen.</p> | <p>In de driehoeken afstemmen tav. handhaving vuurwerkbeleid.</p> |
| 2  | RIEC folder bestuurlijke weerbaarheidsscan | <p>Dhr. Meuleman vraagt om gemeenten die interesse hebben zich aan te melden bij het RIEC. Dan wordt met de desbetreffende gemeenten een traject doorlopen hoe de weerbaarheid is en hoe deze kan worden vergroot. Met deze ervaringen zal de scan verbeterd worden en beschikbaar worden gesteld aan alle gemeenten in Nederland.</p> <p>Mevr. Raven vraagt wat de financiële consequenties zijn van deze scan en of deze worden betaald vanuit de versterkingsgelden.</p>  |   |

| NR | Onderwerp                    | Toelichting  | Actie  |
|----|------------------------------|--|--|
|    |                              | <p>Dhr. Meuleman geeft aan dat dit los staat van de Ondermijningsbeelden van de gemeenten maar over de weerbaarheid van de gemeente zelf gaat, dus over de mensen die werkzaam zijn bij de gemeente.</p> <p>Dhr. Gerritsen geeft aan dat bij de scan gedacht kan worden aan de wijze waarop de bibob-procedure wordt ingekleed. Dus zowel ambtelijk als politiek.</p> <p><i>(naschrift: de weerbaarheidsscan wordt gefinancierd vanuit de versterkingsgelden Ondermijning (Rijk). Op 6 oktober is een uitnodigingsbrief verzonden naar alle gemeenten)</i></p>   |  |
| 3  | Projectopdracht Cybercrime   | <p>Mevr. Tigchelaar presenteert het projectplan Cybercrime.</p> <p>Dhr Welten attendeert eenieder op het feit dat er al veel informatie te verkrijgen valt via de huidige beschikbare tools en open bronnen. Daarnaast noemt hij een pilot in Steenwijkerland die ons in Twente zou kunnen helpen.</p> <p>Dhr Meuleman geeft aan we er vooralsnog vanuit gaan dit project met de beschikbare middelen te kunnen bekostigen.</p> <p>Dhr. Van Veldhuizen vraagt of we de doelen kunnen kwantificeren.</p> <p>Mevr. Tigchelaar noemt het dashboard Cyber als concrete opbrengst. Daarbij vraagt ze aandacht voor scherpere registratie vanuit de politie.</p> <p>Dhr. Meuleman geeft aan dat vanuit de projectorganisatie via reguliere verantwoordingsmomenten de voortgang wordt weergegeven.</p> | Actie Platform IVZ: contact met de gemeente Steenwijkerland voor informatie over de pilot Cyber. |
| 4  | Samenwerking boa's – politie | <p>Dhr. Van Veldhuizen stelt voor om dhrn. Schelberg en Welten als portefeuillehouder aan te stellen. Hij vraagt wat zij nog nodig hebben om een volgende stap te zetten.</p> <p>Dhr. Schelberg benoemt het verschil tussen de gemeenten in bescherming en bewapening van de boa's. Hij stelt voor deze te inventariseren en geeft aan dat de politie hierin initiatiefnemer is.</p>   |  |
| a) | Handhavingsarrangement       | <p>Dhr. Welten is in het verleden ook bestuurlijk betrokken geweest bij dit thema en geeft aan dat er al mooie stappen gezet zijn zoals bij de inkoop van boa-capaciteit. Hij geeft aan dat er behoefte is om de omvang en capaciteit in kaart te brengen en de afstemming tussen de gemeenten te versterken. Daarnaast ziet hij dat in de praktijk de</p>   |  |

| NR | Onderwerp                     | Toelichting   | Actie  |
|----|-------------------------------|---|--|
|    |                               | <p>samenwerking sterk verbeterd is maar dat het lijkt alsof er bestuurlijk meer afstand is ontstaan.</p> <p>Mevr. Baalman heeft in het vorig DVO een presentatie laten zien op dit thema en geeft aan dat er intussen een versnelling in de samenwerking is gekomen. Het handhavingsarrangement brengt het snijvlak tussen veiligheid en leefbaarheid in beeld. Boa's voelen zich meer gesteund door politie en er is afstemming over hoe zij de samenwerking zien. Ze geeft aan dat zowel gemeenten als politie dezelfde dilemma's ervaren op dit thema.</p> <p>Ze vraagt terughoudend te zijn inzake bewapening richting het ministerie. Het bewapenen van boa's brengt veel verplichtingen met zich mee en ze vraagt zich af of alle boa's hiertoe in staat zullen zijn. De politie wil inzetten op de samenwerking zodat op deze wijze hun veiligheid gewaarborgd is.</p> <p>Mevr. Nauta geeft akkoord op het voorstel van portefeuillehouders. Zij geeft aan dat ze ziet dat deze periode van covid spanningen in de samenwerking met zich meebrengen. Dhr. Gerritsen vraagt om scherp te zijn in het gesprek. Gaat het over samenwerking tussen de boa's onderling of tussen boa's en politie?</p> <p>Dhr. Hofland geeft aan dat de opdracht momenteel niet verder rijkt dan het herijken van het bestuurlijke covenant (<i>uit 2013</i>)</p> <p>Mevr. Tichelaar vraagt aandacht voor de taakafbakening. Wat is voor boa's en wat is voor politie?</p> <p>Aansluitend vindt een gesprek plaats over wat wel en niet in gezamenlijkheid uitgevoerd kan worden, het beeld is divers. Dhr. Van Veldhuizen sluit het gesprek af met een verzoek te verkennen wat Twente-breed besproken kan worden. Dan gaan we daar eerst mee aan de slag en kijken daarna of meer mogelijk is.</p> <p>Het DVO geeft akkoord op het voorstel om dhrn. Welten en Schelberg aan te wijzen als portefeuillehouder op dit thema.</p> | <p>Dhrn. Welten en Schelberg gaan verkennen welke onderwerp in de samenwerking boa's en politie Twente-breed besproken en afgestemd kunnen worden.</p> |
| 5  | Revitalisering vakantieparken | Onderwerp gecancelld  |  |

| NR  | Onderwerp                                    | Toelichting   | Actie |
|-----|--|---|-------|
| 6   | Hennep, campagne 'help misdaad de wijk uit'. | Campagne start op 5 oktober en gemeenten kunnen desgewenst aansluiten. Noord en Oost Twente zijn kartrekker in deze campagne. |       |
| E/F | <b>Rondvraag en sluiting</b>                 |   |       |